

إعادة تصور سياسات وبرامج الحماية الاجتماعية في المنطقة العربية **Reimagining Arab Social Protection Policies & Programs**

Issue no.3. Poverty-Targeted Social Safety Nets

الإصدار رقم 3. شبكات الأمان الاجتماعي المستهدفة للفقر

أسئلة وأجوبة بشأن الحق في الضمان الاجتماعي: لماذا ينبغي أن تكون شبكات الأمان التي تستهدف الفقر تكميلية فقط؟

Questions and answers on the right to social security: Why should "poverty-targeted" safety nets only be supplementary?



مقالة مدونة | Blog Article

حوارات حول الضمان الاجتماعي الشامل: ما بين النظم الشاملة وتلك التي تستهدف الفقر

Dialogues on universal social security: The debate about universal or poverty-targeted systems



بیان | Statement

أزمة الفقر في لبنان: حاجة ماسة إلى ضمان اجتماعی شامل

Lebanon's poverty crisis: A dire need for universal social security



تقریر| Report

الإهمال الرقمي: كيف يهدد دفع البنك الدولي لتخصيص المساعدات النقدية باستخدام الخوارزميات الحقوق؟

Automated neglect: How the world bank's push to allocate cash assistance using algorithms threatens rights?



وسائط متنوعة | Multimedia

تسجيل لجلسة في منتدى المجتمع المدني رسوم بيانية: التحويلات النقدية ليست الحل، أمثلة للسياسات التابع لاجتماعات الربيع لصندوق النقد الدولي ومجموعة البنك الدولي لعام 2024: دراسة التقدم المحرز في التزام البنك الدولي بالحماية الاجتماعية الشاملة

WHY UNIVERSAL SOCIAL PROTECTION? targeted schemes. These schemes constitute a commitment to social **solidarity, equity, and citizenship**. They are based on social rights, and define the **social** responsibilities of the state towards individuals.

من العالم حول الاتجاه نحو الشمول

answer, examples from the world building towards universality

Infographics: Cash transfers are not the



session's recording: Examining the progress of the world bank's commitment to universal social protection

نتائج بحوث | Research Findings



اجتماعي شامل وقائم على مبدأ الشمول An affordable and feasible pathway to

مسار ميسور التكلفة وقابل للتنفيذ من أجل ضمان

universal social security using the principle of universality



حول الحماية الاجتماعية من أجل تخفيف المظالم وضمان نتائج سلمية في مصر Living policy labs: A case study of

مختبرات السياسات الحية: دراسة حالة للحوار التعاوني

collaborative dialogue about social protection to alleviate grievances and facilitate peaceful outcomes in Egypt



الاستهداف الاجتماعي في الْمغْرب The intersections of the political and the technical in the design of Morocco's social

ترابطات السياسي والتقني في تصميم منظومة

targeting system



الحماية الاجتماعية: الأدوات والمنهجيات الكمية كتحديات في مجال البحوث وتصميم السياسات Social protection: Quantitative tools and

methods as research and policy design



The Hub was initiated by the Arab Reform Initiative

challenges